

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN JAWAB LISAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT KE DUA, PENGGAL KE DUA,
PARLIMEN KE EMPATBELAS**

PERTANYAAN : JAWAB LISAN

**DARIPADA : YB DATO DR NOOR AZMI BIN GHAZALI
(BAGAN SERAI)**

TARIKH : 15 JULAI 2019

SOALAN

Dato' Dr. Haji Noor Azmi bin Ghazali [Bagan Serai] minta **MENTERI DALAM NEGERI** menyatakan adakah kos menangani isu penagihan dadah dapat dikurangkan jika penagih diberi kaedah rawatan seperti *Medical Assisted Therapy* (MAT) daripada kaedah Zero Tolerance yang memenjarakan mereka dan berapakah bajet yang disediakan untuk pembelian strip ujian air kencing untuk dadah.

JAWAPAN

Tuan Yang di-Pertua,

Pihak kerajaan memandang serius isu dan masalah penyalahgunaan dadah dan substance di negeri dan mengambil pelbagai pendekatan baru dalam menanganinya. Implikasi kewangan sentiasa dititikberatkan melalui inisiatif holistik yang melibatkan pendekatan psikososial, pharmacotherapy dan juga spiritual bagi memastikan kejayaan dan pengekalan kepulihan keupayaan.

Kejayaan program rawatan dan pemulihan Agensi Antidadah Kebangsaan (AADK) melibatkan gabungan kerjasama dengan semua agensi dan jabatan kerajaan yang berkaitan yang sentiasa terjalin erat, antaranya Polis Diraja Malaysia, Kementerian Kesihatan Malaysia dan Kementerian Pendidikan Malaysia dan badan bukan kerajaan. Kerajaan melalui Agensi Antidadah Kebangsaan menyediakan dua perkhidmatan dengan penggunaan modul-modul pemulihan psikososial tertentu seperti berikut:

- (i) pemulihan dalam institusi yang memberikan rawatan dan pemulihan kepada client yang memasuki fasiliti pemulihan AADK melalui seksyen 6(1a), 6(1b) dan seksyen 8(3a) Akta Penagih Dadah 1983 di Cure & Care Rehabilitation Center (CCRC) dan Klinik Cure & Care menggunakan psikososial, antaranya modul Cure & Care Therapeutic Community dan lain-lain;
- (ii) pemulihan dalam komuniti yang memberi rawatan dan pemulihan kepada client dalam pengawasan di AADK daerah di bawah seksyen 6(1a), 6(1b) dan seksyen 8(3a), 8(3b) Akta Penagihan Dadah 1983 serta seksyen 15(1a) Akta Dadah Berbahaya 1952 dan residen Cure & Care Service Center (CCSC) serta client Pusat Integrasi Sosial. DR. 15.7.2019 3 Melalui Program Pemulihan Dalam Komuniti yang juga melibatkan peranan NGO, pihak kerajaan berjaya menjimatkan kos dan implikasi kewangan dengan memberi perkhidmatan

kepada 53,363 client dalam kalangan Orang Kena Pengawasan (OKP), berbanding seramai 6,000 orang yang menerima perkhidmatan dalam institusi

Kementerian Dalam Negeri melalui Agensi Antidadah Kebangsaan membelanjakan secara purata sebanyak RM35.00 seorang untuk kos pemulihan bagi seorang penagih sehari dan secara kasarnya perbelanjaan sebulan untuk seorang penagih adalah sebanyak RM1,050 ataupun RM12,775 setahun.

Dalam pelaksanaan Program Pengurangan Kemudaratan di peringkat kesihatan premier, Klinik Kesihatan telah memudahkan pesakit mendapatkan rawatan methadone. Peranan AADK membantu Kementerian Kesihatan Malaysia dari sudut program psikososial dan juga psiko spiritual untuk memulihkan penyalahgunaan dadah. Terapi program Medical-Assisted Therapy (MAT) bukanlah suatu kaedah yang tunggal untuk memulihkan penyalahgunaan dadah.

Tuan Yang di-Pertua, untuk makluman Ahli Yang Berhormat, bajet yang disediakan untuk pembelian strip ujian air kencing bagi pengesanan dadah pada tahun 2018 adalah sebanyak RM500,000.

Sekian, terima kasih.